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1 (Offentlig) Godkendelse af dagsorden

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Dagsorden godkendt.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen
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2 (Offentlig) Møde med formand for Sundheds- og 
Ældreudvalget Gitte Willumsen

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet har efterspurgt en venteliste til midlertidige pladser og 

daghjemspladser.

Det er oplyst at man ikke laver venteliste til daghjemspladser og midlertidige 

pladser.

Spørgsmål:

Hvordan får man så et overblik over behovet for disse pladser, hvis man ikke laver en 

venteliste, registrering eller lign?

Svar fra Gitte Willumsen

Det er besluttet, at daghjemspladserne fremover skal være for borgere med demens eller 

demenslignende sygdom. 

Det er forskelligt, hvor mange dage i ugen borgerne er på daghjem, de kan være der mellem 

1-5 dage. Det er derfor ikke lige p.t. muligt at lave en venteliste, men det er planen, at der 

kommer en venteliste, når den nye målgruppe er på plads. 

Nedlæggelse af de 19 midlertidige pladser på Fuglemosen:

Spareforslaget beskrev bl.a. at man må formode at ventelisten til en plejebolig vil 

være stigende.

Ventelisten til en plejebolig er for nuværende stigende. Steget fra 67 i 1. kvartal til 

93 i 4. kvartal 2020.

Spørgsmål: 

Set i lyset af den stigende venteliste, var det så en forhastet beslutning at nedlægge 

de 19 midlertidige pladser på Fuglemosen?

Svar fra Gitte Willumsen

Der er ikke venteliste til midlertidige pladser, da det er akut, når en borger får ophold på en 

midlertidig plads. Hvis borgeren f.eks. er indlagt på sygehus og ikke kan udskrives, fordi der 

ikke er en ledig midlertidig plads, betaler Silkeborg Kommune for det forlængede ophold på 

sygehuset. Da Sundheds- og Omsorgsafdelingen næsten ingen udgifter har hertil, betyder det, 

at afdelingen kan imødekomme de borgere, der har behov for et midlertidigt ophold efter en 

indlæggelse. Der er dog udfordringer i forhold til, at flere af de midlertidige pladser p.t. bruges 

som corona-pladser – beslutningen om dette kommer fra sundhedsmyndighederne. 

I forbindelse med nedlæggelsen af 19 midlertidige pladser arbejdes der med en ændret tilgang 
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til brugen af de midlertidige pladser for borgere i eget hjem, herunder arbejder man henimod 

træning af  borgeren hjemme i stedet. Flere undersøgelser viser, at man kommer sig 

hurtigere, hvis man forbliver i sit eget hjem og får hjælpen der.

Det er korrekt, at ventelisterne til plejeboliger er stigende. Der er færre ledige plejeboliger, da 

færre plejehjemsbeboere dør, og dermed vokser ventelisten også. I Silkeborg har vi været så 

heldige og dygtige, at der ikke er en eneste beboer, der er død af Covid-19. Det er flot.

Besparelser generelt på budget 2021
Spørgsmål:
Hvad er status med implementering af besparelserne, herunder besparelserne på 
køkken-området?
Mener du man med besparelserne kan opretholde intentionerne i ”Det godt 
hverdagsliv” på plejecentrene?

Svar fra Gitte Willumsen
Sundheds- og Ældreudvalget har bedt konsulentfirmaet Rambøll, sammen med Sundheds- og 
Omsorgsafdelingen, om at lave en rapport om, hvordan besparelserne på køkkenområdet kan 
effektueres.  Sundheds- og Ældreudvalget afventer at få præsenteret rapporten. 
Udgangspunktet er at leve-bo miljøerne bibeholdes.

Seniorrådet er bekymret for, at beboerne fremover får serveret f.eks. vakuumpakket mad 
leveret udefra. 
Gitte Willumsen ønsker ikke, at der bare skal varmes mad på de enkelte plejecentre, f.eks. 
vakuumpakket mad, men man kunne forestille sig, at der f.eks. købes kartofler, kød og 
grøntsager, som er klar til at blive tilberedt.

Seniorrådet er bekymret for, hvordan man så vil finde de 4 mio. kr., som er vedtaget i 
besparelser på køkkenområdet. Seniorrådet spørger om muligheden for at blive inddraget i 
sagen inden behandling i Sundheds- og Ældreudvalget. Gitte Willumsen vil først se rapporten 
og herefter vurdere, om det vil være muligt, at repræsentanter fra Sundheds- og
Ældreudvalget og Seniorråd mødes om rapporten.  Gitte Willumsen aftaler det med Erling 
Prang, når rapporten kommer. 

Dagsordenen i SÆU 8. marts 2021 pkt. 8. Beslutning om valgform til Seniorråd.
Spørgsmål: 
Seniorrådet ønsker oplyst baggrunden for at sætte beslutningsforslaget om brevvalg 
på dagsordenen.

Vi undrer os ligeledes over at Sundheds- og Omsorgsafdelingen allerede i 2020 

anmodede det centrale valgudvalg om overførsel af 220.000 til afholdelse af 

brevstemmevalg til Seniorrådet, uden nogen form for inddragelse af Seniorrådet, vel 

vidende at Seniorrådet meget længe har ønsket drøftet evt. fremmødevalg?

Svar fra Gitte Willumsen

Der er i budget 2021 afsat 220.000 kr. til afholdelse af valg til Seniorrådet. Det er samme 

beløb som er brugt til tidligere brevvalg. 

Sundheds- og Ældreudvalget behandlede sag om valgmetode på deres seneste møde og 

besluttede at oversende sagen til Økonomi- og Erhvervsudvalget, da det er dem, der har 

ansvaret for midler afsat til valg. Økonomi- og Erhvervsudvalget behandlede sagen 16. marts 

2021 og besluttede at give afslag på at bevilge midler til fremmødevalg. Dermed skal sagen 
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igen behandles i Sundheds- og Ældreudvalget. 

Seniorrådet: Er ikke enige i processen om beslutning om valgmetode. Mener at beslutningen 

burde følge godkendelse af vedtægterne. Vedtægterne skal efter indstilling fra Valgbestyrelsen 

i høring i Seniorrådet, behandling i Sundheds- og Ældreudvalget, Økonomi- og 

Erhvervsudvalget og endelig godkendelse i Byrådet. Seniorrådet er uenige i, at valgmetode 

handler om økonomi og ikke demokrati. Seniorrådet har behov for at give udtryk for uenighed 

i, hvordan processen er foregået. Vil ikke være med til, at pengene skal findes indenfor 

Sundheds- og Ældreudvalgets budget, de må komme fra den centrale valgpulje. Politikerne i 

Valgbestyrelsen oplyste på det seneste møde, at de tager punktet med til behandling i 

Sundheds- og Ældreudvalget.  

Kan du give yderligere information om årsagen til samarbejdets tidlige ophør, og om 

der i den forbindelse er noget, som har givet anledning til refleksioner?

Hvad er tidsperspektivet i forhold til ansættelse af ny chef for Sundhed- og Omsorg?

Seniorrådet er gennem pressen orienteret om, at Annette Secher efter godt et års 

ansættelse har valgt at forlade Silkeborg Kommune. Det er vores opfattelse, at 

kommunen mister en fagligt kompetent, handlekraftig og tydelig leder, som vi nåede 

at få stor respekt for.

Svar fra Gitte Willumsen

Annette Secher har af personlige årsager ønsket at skifte job. Grunden til at Steffen Brun, som 

er sektionsleder i Borger Eget Hjem, indtil videre er konstitueret i stillingen er, at der er behov 

for, at stillingen besættes straks. Det er endnu ikke besluttet, hvornår stillingen som 

Sundheds- og Omsorgschef opslås. 

Tomgangsudgifter til ældreboliger: 

Spørgsmål: 

Hvad skal der ske med de ledige ældreboliger, der er i kommunen - eksempelvis dem 

i Bryrup?

Svar fra Gitte Willumsen
For at kunne arbejde videre med planerne for plejecentrene i Bryrup mangler man svar fra 
Silkeborg Boligselskab vedrørende beslutning om evt. nedrivning af de ældreboliger, der ejes 
af boligselskabet. Silkeborg Kommune afventer svar fra dem. Gitte Willumsen følger op på 
problematikken.  

Mødet med Gitte Willumsen sluttede her, da hun skulle videre til et andet møde. 

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…
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Sagen

Beskrivelse af sagen
Kl. 08.15
Seniorrådet ønsker, at Gitte Willumsen uddyber hendes svar på Seniorrådets henvendelse til 
byrådet om budget 2021.

Bilag
1 (Møde m. Gitte Willumsen 2020-03-18 - Spørgsmål - 8978631)



Side 8

3 (Offentlig) Høring vedrørende udbud af 
genbrugshjælpemidler

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Godt materiale – Seniorrådet har ingen kommentarer til høringen. Der sendes høringssvar.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen

Beskrivelse af sagen
Seniorrådet bedes komme med deres kommentarer til materialet vedr. udbud af 
genbrugshjælpemidler pulje 2. 

Indstillingen indeholder følgende dokumenter: 
Høringsmateriale herunder: 

Generelt information omkring 50.99 Genbrugshjælpemidler 

Vejledning til høringen 

Relevante kontraktbestemmer 

Samlede kravspecifikationer 

Af vejledningen fremgår det, hvorledes brugerinddragelsen er sket.

Høringsfrist er 15. april 2021.

Bilag
1 (Høring i Seniorrådet genbrugshjælpemidler - 8966070)
2 (Indstilling til Seniorrådet genbrugshjælpemidler - 8966078)
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4 (Offentlig) Valg til Seniorrådet 2021

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet mener, at behandling af valgform i Sundheds- og Ældreudvalget er utidig politisk 
indblanding, inden Valgbestyrelsen har lavet en indstilling om valgform. Seniorrådets 
medlemmer af Valgbestyrelsen har skrevet til alle medlemmer af Økonomi- og 
Erhvervsudvalget om ønsket om fremmødevalg.

De økonomiske oplysninger, der er oplyst fra Silkeborg Kommune, vurderes ikke at være 
korrekte.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen

Beskrivelse af sagen
Referat fra møde 21-01-2021

Erling Prang fortalte om det første møde i Valgbestyrelsen. Lars Faarup er valgt som formand 

for Valgbestyrelsen.

Vedrørende de nye vedtægter for det kommende Seniorråd, kan medlemmerne sende evt. 

forslag til ændringer til Erling Prang, som tager forslagene med videre til Valgbestyrelsen.

Referat fra møde 25-02-2021

Erling Prang orienterede om de forslag til ændringer af vedtægterne, som de har sendt til 

Valgbestyrelsen. Ændringerne skal behandles på møde i Valgbestyrelsen 3. marts 2021.

Bilag
1 (Referat af møde i Valgbestyrelsen 3. marts 2021 - 8971219)
2 (Stillingtagen til forespørgsel fra Sundheds- og Ældreudvalget om Seniorrådsvalg 2021 -
8988231)
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5 (Offentlig) Danske Ældreråds repræsentantskabsmøde 
maj 2021

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet mener ikke, der skal ske en forhøjelse af kontingent. Derfor blev det besluttet at 
sende et brev til bestyrelsen for Danske Ældreråd omkring forhøjelse af kontingent. 

Aftalt at Sven Møller Jensen laver et forslag til brevet.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen

Beskrivelse af sagen

Bestyrelsen stiller forslag om en kontingentforhøjelse med 25 øre. Det betyder at kontingentet 

stiger fra 50 øre til 75 øre i 2022 og fremefter. En kontingentforhøjelse i 2022 stiger fra 

12.323 kr. til 18.484 kr.

Se bilag.

Seniorrådet bedes forholde sig til forslaget, og det mandat der gives til de 3 

stemmeberettigede fra Seniorrådet.

Bilag
1 (Bilag 1. Resultat 2020 og budget 2021-2023 - 8976788)
2 (Bilag 2. Oversigt over konsekvenser af forslag om kontingentforhøjelse for ældrerådene -
8976790)
3 (Danske Ældreråds økonomi nu og i fremtiden - 8976792)
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6 (Offentlig) Orientering fra Sundheds- og Ældreudvalget

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Seniorrådet undrer sig over ordvalget i bilag til punktet vedr. regnskab 2020, hvor der står, at 
det en ”forbedring”, at der er sparet på midlerne til de ældre. Det kan vel ikke være en 
forbedring, at der bliver sparet på de ydelser, de ældre modtager?

Opfølgning på udvalgsmålene - Seniorrådet ser bekymringspunkter i forhold til fastholdelse og 
rekruttering af personale på sundheds- og ældreområdet.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen

Bilag
1 (Orientering om regnskab samt godkendelse af drifts- og anlægsoverførsler fra 2020 til 2021 
på bevilling 73 Sundhed og Ældre - 8950289)
2 (Regnskab 2020 - Bevilling 73 og 78 - 8919942)
3 (Orientering om regnskab samt godkendelse af drifts- og anlægsoverførsler fra 2020 til 2021 
på bevilling 76 Aktivitetsbestemt medfinansiering - 8953356)
4 (Orientering om regnskab samt godkendelse af drifts- og anlægsoverførsler fra 2020 til 2021 
på bevilling 78 Frit valg - 8953388)
5 (Orientering om endelig opfølgning på udvalgsmålene for Sundheds- og Ældreudvalget for 
2020  - 8940898)
6 (Drøftelse af budgetopfølgning for bevilling 73 Sundhed og Ældre pr. 28.02.2021 - 8969521)
7 (Budgetopfølgning pr. 31.01.2021 - 8955332)
8 (Politisk udmøntning af bevilligede kompetenceudviklingsmidler i Sundhed og Omsorg ifm. 
budget 2021 - 8960319)
9 (Stillingtagen til forespørgsel fra Sundheds- og Ældreudvalget om Seniorrådsvalg 2021 -
8975099)
10 (Orientering om sundhedsfaglige tilsyn og ældretilsyn i Sundheds- og Omsorgsafdelingen i 
2020 - 8914696)
11 (Orientering om de uanmeldte kommunale tilsyn på plejecentrene 2020 og drøftelse af 
handleplan - 8898215)
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12 (Silkeborg Plejecentre Årsrapport Uanmeldte tilsyn plejecentre 2020  - 8824499)
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7 (Offentlig) Orientering til og fra medlemmerne

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Greta Haagen har som kontaktperson været til møde på Toftevang, hvor hun har fået oplyst, 
at alle beboerne er blevet vaccineret. Refererer endvidere fra møde på Virklund plejecenter, 
hvor der blev præsenteret forskellige problematikker. 

Hans Jørgen Hørning er ikke inviteret til møde på de plejecentre, hvor han er kontaktperson. 
Fortæller endvidere om møde i Regionen om udviklingsplan for sygehusene i regionen, han 
deltaget i. 

Lene Jensen – er som kontaktperson inviteret til møde på Remstruplund.

Sven Møller Jensen – der er aftalt møde på Birkebo, Bryrup.

Alice Lemming – er inviteret til møde på Funder plejecenter.

Erling Prang – er ikke inviteret på de plejecentre, han er kontaktperson for.

Steen Konradsen – deltog også i det virtuelle møde om udviklingsplaner for sygehusene i 
regionen, et udmærket møde.

Erling Prang, Katrine Nyholm, Greta Haagen og Sven Møller Jensen - har deltaget i interview 
om boliganalysen – konsulent fra Rambøll styrede mødet – godt møde med klare spørgsmål. 

Hans Jørgen Hørning foreslår, at der på næste møde kommer et punkt på dagsordenen om, 
hvad Seniorrådet kan bidrage med i forhold udviklingsplan for sygehusene i regionen – og især 
Silkeborg Sygehus.
Aftalt at Hans Jørgen Hørning, sammen med Greta Haagen og Katrine Nyholm, formulerer et 
punkt til næste møde. 

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen
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8 (Offentlig) Eventuelt

Sagsbehandler: Dr10337

SagsID: EMN-2020-04960

Beslutning

Sven Møller Jensen spørger, hvordan kommer man videre med den pjece, som Seniorrådet 
ønsker at fremsende til alle stemmeberettigede til seniorrådsvalget. 

Det aftales, at den nedsatte gruppe arbejder videre med pjecen.

Ej til stede

Tidligere beslutninger
…

Sagen
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